
ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE PERSONES MAJORS 
 
Data: 3 de maig de 2024 
Lloc: Saló de Plens 
Hora d’inici: 10:30 h 
Hora d’acabament: 11:50 h 
 
Assistents 
 
Associacions de majors: 
 

- AMACMEC - Vocalia 3a edat 
- Associació Avinguda País Valencià. Vocalia 3a edat 
- Associació Barri Obrer d’Altabix. Vocalia 3a edat 
- Associació Carrús Est. Vocalia 3a edat 
- Jubilats i Pensionistes de CCOO 
- Club de Lectura Sènior 
- Associació d’Antics/igues Alumnes del col·legi Santa Maria d’Elx  
- AV Toscar i Carrers Adjacents. Vocalia 3a edat 
- AV Filet de Fora i Portes Encarnades. Vocalia 3a edat 
- Associació La Lloma de Sant Pere. Vocalia 3a edat 
- AV La Baia- Asprella. Vocalia 3a edat 
- AV Plaça de Barcelona, Parc 1r de Maig, Jardí Joan Fuster i Carrers Adjacents  
- Associació Pla de San Josep-Canal. Vocalia 3a edat 
- Polivalent de Carrús. Vocalia 3a edat 
- AV Raval Nou. Vocalia 3a edat 
- AV Sant Crispí. Vocalia 3a edat 
- Club Social de Jubilats i Pensionistes de Torrellano. 
- UGT Vocalia de Majors  

       -     SUPO ONCE 

       -     Associació Social i Cultural d’Elx 

 

Representants municipals: 
- Sra. Elena Bonet Mancheño. Grup Municipal PP 
- Sra. M. José Martínez Gutiérrez. Grup Municipal PSOE 
- Sr. Felip Sánchez i Gamero. Grup Municipal Compromís 

 
Membres de la mesa: 

- Presidenta. Sra. Aurora Rodil Martínez. Regidora de Família i Majors 
- Secretari. Sr. Carlos García Ros. Cap de Gestió de Majors 
- Presidenta Honorífica. Sra. Gabriela Grau Mecha  

 

 

 

 



Excusen assistència: AV Sabatillera, secció de jubilats i pensionistes del PSOE, i María Antón d’AV 

Daimés-Derramador. 

1. Aprovació de l’acta anterior 

Després de la salutació d'Aurora Rodil, tinenta alcalde de Família i Majors, es procedix a votar a mà 

alçada l'acta de l'última sessió, i que resulta aprovada per unanimitat. 

No obstant això, Lupe de CCOO desitja puntualitzar que ella va dir que el Defensor del Major té el seu 

propi reglament i entitat pròpia, i no és procedent incloure'l dins del reglament del Consell, a la qual 

cosa respon Aurora Rodil que es farà constar la rectificació en l'acta d'esta sessió. 

Quant al que es va dir sobre l'excés de normes, puntualitza que els reglaments del Consell i del 

Defensor del Major no tenen res a veure. Aurora Rodil respon que l'acta només reflectix la resposta 

que es va donar en l'última sessió del Consell, amb independència que s'estiga o no d'acord amb esta. 

2. Informació municipal 

Aurora Rodil explica que l'esborrany del projecte del nou reglament ja està aprovat i que fins al 17 de 

maig estarà obert el termini per a fer-hi aportacions per a millorar l'esborrany. 

L'esborrany es pot consultar en el tauler d'anuncis de la seu electrònica, l'enllaç del qual es va enviar 

per correu-e a totes les entitats del Consell. No obstant això, atés que alguns membres del consell així 

ho preferixen, se'ls enviarà l'esborrany del reglament per correu-e. 

Estes aportacions han de fer-se per correu-e o mitjançant instància general en les OMAC, si bé les 

entitats han de fer-ho per Seu Electrònica. 

En l'esborrany es pot comprovar que s'han acceptat tots els suggeriments rebuts fins a la data, excepte 

el de separar els reglaments, seguint el consell del TAG municipal. 

A continuació, Aurora Rodil passa a relatar les activitats dutes a terme per la Regidoria des de l'última 

sessió del Consell: 

- Concurs de fogassetes, celebrat el 16 de març, amb 26 concursants. 

- I Jornada de Salut, el 12 d’abril, en col·laboració amb la Universitat Cardenal Herrera, en el 

qual hi hagué 3 estands amb informació de salut i una exhibició de ball i de zumba. 

- Homenatge pòstum a Pepe Martínez, antic president de l’Associació Victoria Kent i membre 

del Consell, el 13 d’abril. 

- Obra de teatre “La vida no tiene prisa”, els dies 23 i 24 d’abril en el Gran Teatre, amb localitats 

esgotades. 

- Visites guiades a les biblioteques, els dies 24 i 25 d’abril. S’anuncia una pròxima visita guiada 

a una exposició en l’antiga Capella de l’Orde Tercer i un taller de gestió d’emocions, i es 

demana a les persones interessades a participar-hi que ens ho comuniquen al més prompte 

possible. 

A continuació, Aurora Rodil anuncia pròximes activitats: 

- Xarrades de seguretat a càrrec de la Policia Local, cada 15 dies en la Casa del Major (entrada 

lliure fins a completar aforament). S’anuncien les xarrades d’autoprotecció davant robatoris 

(15 de maig) i sobre abús i maltractament a les persones majors (18 de juny). 



- Codi NES, projecte de soledat no desitjada, amb la col·laboració de diverses associacions, que 

es posarà marxa prompte. 

- VII Concurs Superxef Sènior. El 14 de maig s’entregaran els receptaris de 2023; quan finalitze 

la sessió, es repartiran entre els assistents al Consell. Quant al pròxim concurs, el termini 

d’inscripció, mitjançant instància, acaba el 17 de maig, i el concurs se celebrarà entre el 28 i el 

30 de maig. 

- Passejos saludables, en col·laboració amb la Regidoria d’Acció Social, els dijous de maig i juny. 

La inscripció es fa enviant un WhatsApp al número 6394792461. 

o María Peña agraïx que es tornen a fer. 

- Convivència veïnal en l’esplanada de Sant Crispí, el 5 de maig. 

o Gabriela pregunta qui organitza la convivència i se li respon que organitza el Districte 

Carrús Est, i que Majors hi col·labora organitzant un ball de 18 a 21 h. 

- Escola d’estiu sènior, prevista per al mes de juliol. 

- Homenatge als majors de 90, a celebrar el 26 de juliol en el Gran Teatre. 

Seguidament, s’informa que s’ha creat un nou canal de WhatsApp, atés que l’anterior no s’ha pogut 

recuperar, accedint a l’enllaç elche.es/canalmayores i que se’ls pot proporcionar ajuda en la Casa del 

Major. 

Finalment, Aurora Rodil afegix que s’està treballant activament amb els districtes que ho sol·liciten a 

través dels seus presidents, col·laborant en l’organització de festejos per a majors. 

3. Precs i preguntes 

Aurora Rodil explica que, a partir d’ara, en arribar a este punt es prendrà nota de les persones que hi 

desitgen intervenir. 

Les intervencions es resumixen a continuació: 

- Asunción Martínez (AV Carrús Est). Insistix en el deteriorament del tros de l’avinguda de la 

Llibertat que va des de la plaça de Barcelona fins baix, no hi ha zones verdes per a seure els 

majors, ni s’han reposat els arbres. A més, pregunta per la situació del grup de Voluntariat. 

Aurora Rodil informa que hi ha un projecte de reforma i que traslladarà la queixa al president 

del Districte perquè hi intervinga amb el regidor de l’àrea. Quant al grup de Voluntariat, explica 

que volem reactivar-lo, però existix un problema relacionat amb la Llei del Voluntariat. 

Carlos García explica que, segons la Llei, el paper dels ajuntaments en temes de voluntariat és 

fomentar, donar suport, motivar, mediar… però no incorporar voluntaris a l’organització i que, 

encara així, es mantindrà el grup existent amb un nou enfocament. 

- Encarna, de la Baia, sol·licita que s’arregle l’ascensor del Centre Social. 

Aurora Rodil ho traslladarà al president del districte corresponent. 

- Gabriela explica que li va agradar la visita a la biblioteca i anima els presents a acudira allí. Per 

una altra banda, està en contra del fet que els voluntaris facen determinades tasques perquè 

                                            
1 Després de la celebració del Consell, es detectà un error en el número de WhatsApp facilitat. El número 
correcte era el 639475246. 



això és intrusisme en el treball. En canvi, està d’acord a realitzar acompanyament, llegir, 

escoltar, parlar... i a derivar les persones interessades a les entitats de voluntariat existents. 

Per una altra banda, se suma a la queixa expressada per Asunción Martínez respecte dels 

espais verds. 

Aurora agraïx la col·laboració de les biblioteques per les visites i per aportar els llibres del Club 

de Lectura que es reunix el primer dijous de mes en la Casa del Major 

- M. José Martínez diu que li consta que es va convidar tots els membres del Consell a 

l'homenatge a Pepe Martínez, però que el seu grup polític no va rebre la invitació. 

Aurora demana disculpes per l'omissió i ho atribuïx a un error. Aprofita per a explicar que 

algunes sol·licituds ja no arriben a través de particulars, sinó a través dels Districtes, com és 

este cas. 

M. José Martínez explica que, quan es tracta de persones amb trajectòries com la de Pepe 

Martínez, tots els grups polítics les han conegudes. 

Aurora explica que Protocol envia la invitació als portaveus dels grups polítics. 

Carlos García diu que es pren nota del que ha succeït perquè no torne a passar. 

M. José Martínez observa que s'ha estat dient que traslladem les propostes, queixes, etc. al 

president de Districte perquè ho trasllade al regidor corresponent. Pregunta si nosaltres 

també remetem als regidors els assumptes tractats en el Consell que són de la seua 

competència. 

Aurora aclarix que es fan totes dues coses, que es traslladen les peticions que ella no pot 

resoldre per no ser de la seua àrea. Afig que parla del president del Districte perquè és la 

persona més accessible per als veïns. 

- Esperança de Jesuïtines pregunta com es pot saber els districtes i el president. 

M. José Martínez afig que en la pàgina municipal estan els districtes i els noms dels seus 

presidents, però no els mitjans de contacte. 

Aurora reclamarà que se solucione i preguntarà si podem enviar la informació a les 

associacions de majors. 

Gabriela diu que forma part de la seua Junta de Districte (el de plaça d'Espanya) i s'oferix per 

a contactar amb el president. 

- Guadalupe de CCOO. Pregunta si hi ha avanços perquè les persones que tenen dificultat en 

l'oïda puguen disfrutar del cinema i el teatre. 

Aurora respon que Cultura està ja buscant una solució tècnica. 

Guadalupe convida els presents a unir-se a la marxa del 18 de maig per a demanar la reversió 

de l'Hospital del Vinalopó a les 10 h, amb eixida des de les Ximeneres. 



Gabriela comenta que es gasta en moltes coses que potser no són tan importants com la salut, 

especialment bucal i auditiva. Es queixa que la Seguretat Social ja no finança alguns fàrmacs i 

demana que es faça força des de l'Ajuntament i el Consell. 

Aurora aclarix que la sanitat no és competència municipal i que només podem traslladar la 

queixa. 

Guadalupe diu ja no hi ha subvencions per a ulleres, pròtesis… i que el Partit Popular va retirar 

450 medicaments que no s'han tornat a incloure. 

Aurora diu que alguns dels fàrmacs retirats no són essencials; comenta que Sanitat cobrix les 

malalties més freqüents i importants (diabetis, cardiovasculars, oncològiques...) i que els 

metges reivindiquen que se'ls ha perjudicat en retirar medicaments essencials. 

Loli, d'AMACMEC, lamenta que les cremes que utilitzen les persones que reben radioteràpia 

no són finançades. 

Guadalupe es queixa que els medicaments retirats van pujar de preu. 

Pepe Payá protesta perquè s'ha entaulat un diàleg i no procedix en el Consell. 

Gabriela comenta que cal tindre en compte que les persones majors amb pensions baixes són 

les més perjudicades. 

Aurora recorda que este tema excedix les nostres competències. 

M. José Martínez recorda que Servicis Socials oferix ajudes per a algunes prestacions 

mèdiques a les persones vulnerables. 

- Loli, de La Lloma de Sant Pere, pregunta pel transport de Torrellano Baix. 

Aurora informa que existix un projecte de transport a les pedanies, però que desconeix la data 

d'execució. La remet al regidor de Pedanies perquè li done informació més exacta. 

- Domingo es queixa que no té internet en l'ordinador del despatx de la seua associació per a 

llegir els correus electrònics. 

Aurora respon que en el Polivalent de Carrús funciona bé la wifi i que pot ser un problema de 

l'ordinador. 

Carlos García explica que la connexió a Internet per cable està reservada a empleats 

municipals per raons de seguretat, i que cal comprovar si el PC de l'associació pot connectar-

se per wifi. 

Domingo respon que abans sí que tenia wifi i ara ja no i que en el despatx del costat sí que es 

poden connectar-hi. 

Intervenen de Torrellano per a dir que la seua associació es connecta a Internet utilitzant les 

seues dades mòbils perquè no els arriba el senyal wifi de l'OMAC. 

Carlos explica que la xarxa s'està modernitzant perquè el senyal siga més potent i preguntarà 

a Telecomunicacions què pot estar passant. 



Pedro comenta que els empleats municipals utilitzen una targeta amb un codi, que ells no 

tenen. Es queixa que en 20 o 25 anys han tingut Internet i ara no, i que als jardins es pot 

connectar a wifi però no en els centres socials. Demana que es confirme si Domingo podria 

connectar-se a internet a través del mòbil com fan a Torrellano. 

Carlos repetix que es demanarà a Telecomunicacions per a buscar solució i explica que 

connexió per cable és només per a empleats municipals, però la xarxa wifi municipal és oberta 

i no necessita cap codi. 

D'altra banda, Domingo denuncia que al jardí de Francisco Ruiz Bru 1-9 van talar la majoria de 

palmeres i que no les han reposades, i que per tant s'ha creat un problema de mosquits i males 

olors. 

Aurora traslladarà la queixa al departament corresponent. 

Pedro es lamenta que per a tot es recorre al president del Districte, que cada vegada es fa 

menys cas al moviment veïnal i que acabarà desapareixent. 

Aurora respon que el sistema de Districtes és molt nou i que amb el temps es veurà que és 

més efectiu per a resoldre problemes quotidians en el veïnat que acudir directament al regidor 

com es fa ara, ja que li arriben moltes peticions i pot passar temps fins que s'atenguen totes. 

M. José Martínez recorda que primer cal conéixer els presidents i com contactar amb ells. A 

més, si les Juntes es reunixen 4 vegades a l'any, és difícil que puga resoldre els problemes 

quotidians. Finalment, insistix que, encara que es parle amb el president del Districte, en el 

Consell també s'ha de parlar d'estos temes. 

Aurora repetix que tots els temes tractats es traslladen a la regidoria corresponent. 

M. José comenta que ella és vocal de districte i que se'ls hauria d'haver facilitat per vies oficials 

un mitjà de contacte amb el president de la Junta per a poder traslladar les peticions dels 

veïns, sense haver de recórrer a contactes personals. 

Aurora proposa convidar a algú de Districtes perquè puga resoldre els dubtes que s'hi estan 

plantejant. 

Seguidament, diversos assistents desitgen comentar la seua experiència personal en els 

Districtes, però Aurora comenta que és millor fer-ho quan es convide Participació a resoldre 

dubtes. 

- Consuelo, d'AMACMEC, convida els assistents a participar com a voluntaris en la pròxima 

carrera solidària. D'altra banda, informa que l'associació necessita socis col·laboradors per a 

poder afrontar els gastos, i que la quota anual és de 40 euros. Seguidament, passa a comentar 

les raons per les quals es veuen obligades a tancar la seua seu a Crevillent i que les persones 

que eren ateses allí es constituiran en associació i seran subvencionades per l'Ajuntament 

d'aquella ciutat. 

María Peña sol·licita que en la carrera es faça alguna cosa més que animar. 

- Pepe Payá comenta que no està d'acord amb la reversió de l'Hospital del Vinalopó i demana 

que es respecte la seua opinió igual que ell respecta les dels altres. D'altra banda, es queixa 



que no s'estan podant els arbres del seu barri. Acaba demanant que en les reunions només es 

tracten temes de majors que es puguen resoldre aquí, no d'assumptes de Generalitat o del 

Govern Central 

Aurora comenta que s'ocuparà que poden els arbres. 

 

Amb esta intervenció acaba la sessió del Consell, a les 11:50 h 

 


